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How to Send Money Using PayPal

PayPal is an easy, convenient, and quick way to pay your membership dues. It takes seconds to use and saves you from having to complete forms, use envelopes, purchase stamps and make the long journey to the mailbox. Here’s how you can make everyone’s lives easier:

Step 1: 
Create a PayPal account (skip this step if you already have one)

Go to www.paypal.com and click on ‘Sign Up’. A page will open to help you create your account.. Click on ‘get started’ under ‘Personal’. Complete the personal information fields (asks for a password for your account and your credit card info) and click on ‘agree and create account’. A new page will open asking you to enter your bank account information. This will allow you to pay through either your bank account or with your credit card.

Click on ‘continue’. The last page will indicate that within the next 2-3 days PayPal will be making two small deposits of less than $1.00  to confirm that it is your bank account. When you see the deposits you are asked to log in to PayPal and enter the 2 deposit amounts. 


That’s it! You’ve created your account.

Step 2:  
Go to your PayPal account

Go to www.paypal.com and click on ‘Log In’

Enter your email address and the password you gave when you created your account. Click on ‘Log In’. You are now in your account.  

Click on the tab ‘Send Money’. 

· Under the ‘To’ field enter:     membership@lacbernard.ca
· Under the ‘amount’ field fill in the total amount you are paying. The base fee is $35 for Association communications by email and $40 if you would rather receive the communications by regular post. However, you can include other amounts as explained below.

· Click on the tab ‘personal’ and then on ‘payment owed’

· Click on ’continue’

Step 3:  
Send Your Money

A page will appear with all of the information you have provided. Under ‘Payment Method’ you can click on ‘change’ to change the method from a credit card to your bank account. 

Go to the bottom of the page and under ‘message’ enter the civic address of your property and any changes you wish to make to your contact details. For new memberships please provide complete contact details per the membership form. 

The ‘message’ box is also where you can explain the total amount you are paying. For instance you can explain that $10 of the total amount is to be dedicated to the Clubhouse and/or that you are making an additional financial contribution beyond your membership fees to support the Clubhouse and/or to help the Association address critical issues such as the environment or security. 
Click on ‘send money’; a page will open confirming that your money was sent and that a PayPal receipt will be sent to your email address. We will receive the message and send you a receipt to confirm that your funds were received by the Association. 

We hope these steps will encourage you to use PayPal.

Thanks and see you on the lake

John McDonald








Will Lockhart

613-233-7596 (November-April)






819-459-1555 819-459-2582 (May-October)

email: membership@lacbernard.ca
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Comment envoyer de l’argent en utilisant PayPal

PayPal est un moyen facile, commode et rapide de payer vos cotisations. L’opération s’effectue en quelques secondes et vous dispense de devoir remplir des formulaires, utiliser des enveloppes, acheter des timbres et vous rendre jusqu’au bureau de poste. Voici comment vous simplifier la vie :

Étape 1 : Ouvrir un compte PayPal (passez à l’étape suivante si vous en avez déjà un)

Allez à www.paypal.com et cliquez sur « Ouvrir un compte ». Une page s’ouvrira pour vous permettre d’ouvrir votre compte. Cliquez sur « Premier pas  sous la rubrique « Personnel ». Remplissez les champs de renseignements personnels (on vous demande de choisir un mot de passe pour votre compte et de donner l’information concernant votre  carte de crédit) et cliquez sur « Accepter et créer le compte ». Une nouvelle page s’ouvrira pour vous demander de fournir l’information bancaire. Cela vous permettra de  payer à même votre compte bancaire ou avec votre carte de crédit.
Cliquez sur « Continuer ». La dernière page indiquera que dans les 2 à 3 prochains jours PayPal fera deux petits dépôts de moins de 1,00 $ pour confirmer qu’il s’agit bien de votre compte bancaire. Quand vous verrez les dépôts on vous demandera de commencer une session PayPal et d’inscrire le montant des 2 dépôts. 


C’est fait! Vous venez d’ouvrir votre compte.

Étape 2 : Accédez à votre compte PayPal 

Rendez-vous à www.paypal.com et cliquez sur « Se connecter ».
Saisissez votre adresse courriel et le mot de passe que vous avez fourni quand vous avez ouvert votre compte. Cliquez sur « Se connecter ». Vous êtes maintenant dans votre compte.  

Cliquez sur l’onglet « Envoyer de l’argent ». 

· Sous le champ « À » inscrivez :     membership@lacbernard.ca
· Sous le champ « Montant » indiquez le montant total que vous voulez payer. Les droits minimaux sont de 35 $ si vous voulez recevoir les communications de l’Association par courriel et de 40 $ si vous préférez les recevoir par courrier postal. Cependant, vous pouvez inclure d’autres montants comme on vous l’indique ci-dessous.

· Cliquez sur l’onglet « Personnel » puis sur « Effectuer un paiement »
· Cliquez sur « Continuer ».
Étape 3 : Envoyez votre argent

Une page s’ouvrira avec  toute l’information que vous avez fournie. Sous « Méthode de paiement », vous pouvez cliquer sur « changer » pour choisir de payer à même votre compte bancaire au lieu de payer avec une carte de crédit. 

Allez au bas de la page et sous « message » inscrivez l’adresse municipale de votre propriété et tout changement que vous voulez apporter quant à vos coordonnées. En cas de nouvelle adhésion, veuillez fournir les détails complets de vos coordonnées à l’aide du formulaire d’adhésion. 

Le champ « message » vous permet aussi d’indiquer le montant total que vous voulez payer. Par exemple, vous pouvez préciser que 10 $ du montant total doit être affecté au Clubhouse et/ou que vous faites une contribution financière additionnelle en plus de votre cotisation pour appuyer le Clubhouse et/ou pour aider l’Association à faire face à des enjeux critiques tels que l’environnement ou la sécurité. 

Cliquez sur « Envoyer l’argent »; une page s’ouvrira pour confirmer que votre argent a été envoyé et qu’un reçu PayPal sera envoyé à votre adresse courriel. Nous recevrons le message et vous enverrons un reçu pour confirmer que l’Association a bien reçu votre argent. 

Nous espérons que ces explications vous encourageront à utiliser PayPal.

Merci et au plaisir de vous voir au lac.

John McDonald








Will Lockhart

613-233-7596 (novembre-avril)






819-459-1555 819-459-2582 (mai-octobre)

Courriel : membership@lacbernard.ca
